
 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 

www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-02-16, § 18 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 24 augusti 2021 kl. 17.00 – 18.10 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 6 september 2021, §§ 1-6, 9, 16, 19-21, 23, 

25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 24 augusti 2021, §§ 7-8, 10-15, 17-18, 22, 

24 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V) §§ 15-24   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Per Hagwall (M) för Fritz Lennaárd (M) 
Maria Mustonen (V) för Rose-Marie Rooth (V) §§ 1-14 

 

 Ersättare:   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S)   
Joel Tekle-Georgis (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Maria Mustonen (V)   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Maral Arkannia, 

Maria Azzopardi, Monika Gerdhem, Gustaf Landahl, Rakel Nilsson,  

Daniel Persson, Nanna Spett, Maria Svanholm, Emily Tjäder samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-22. 
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 § 18 
Sjötrafikutredning del 1, remissomgång 2 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2021/700 
Dnr 2021-8938 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 juli 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Deniz Butros 

m.fl. (V) och Urban Emson (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att 

nämnden delvis godkänner kontorets förslag, samt att 

därutöver anföra följande: 

 

Region Stockholm föreslog i den tidigare versionen av 

sjötrafikutredningen att de dramatiskt skulle minska 

skärgårdstrafiken med båt via centrala Stockholm. 

Huvudförslaget var att flytta sjötrafiken från centrala 

Stockholm till bytespunkter längre ut i skärgården där den 

istället kopplas ihop med landkollektivtrafik, framförallt buss.  

 

En direkt konsekvens skulle bli att båttrafiken från centrala 

Stockholm med uppskattade skärgårdsturer till skärgården 

minskar väsentligt. Omfördelningen skulle leda till att nästan 

alla turister och deltidsboende i skärgården i praktiken tvingas 

åka långa bussresor innan de kan kliva på en båt för att ta sig 

till skärgården. Dessutom förkortas båtresorna kraftigt. 

 

Det tidigare förslaget innebar att de som bor permanent på 

öarna kan få kortare restid men också att mindre attraktiva 

färdsätt leder till betydligt färre turister i skärgården. 

Skärgårdsupplevelsen för många turister handlar om 
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båtupplevelsen och att kunna åka genom övärlden. Med detta 

förslag upphör nästan all denna trafik. 

 

Det nya reviderade förslaget är ett steg i rätt riktning. Vi 

menar dock att det måste garanteras att båttrafiken 

organiseras så att den ökar antalet besökare i skärgården och 

gör det lättare att nyttja denna vackra miljö, inte tvärtom. Det 

ska inte vara några få förunnat att kunna ta sig ut i skärgården. 

Dessutom är turismen en viktig inkomstkälla för boende i 

skärgården. Vill man ha en levande skärgård måste 

entreprenörerna på våra öar också kunna försörja sig.  

 

Vi ser risker med att skärgårdstrafiken mer och mer ska 

lämnas till marknadskrafterna. Privata aktörer som kanske 

inbjuds kommer att höja priserna och det blir svårare ta sig ut 

med en skärgårdsbåt. Skärgården måste vara en tillgång för 

alla i regionen. Inte bara ett fåtal som har råd att betala för 

dyra båttransporter.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L),  Gunnar Caperius (C), Deniz Butros m.fl. 

(V) och Urban Emson (SD). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi i Vänsterpartiet tackar för den gedigna och informativa 

sjötrafikutredningen del 1, den andra remissrundan. I det stora 

hela ger det intryck av att vara en väl avvägd kompromiss av 

de två tidigare förslagen väl avvägt i relation till behoven av 

linjer och tonnage som de ser ut idag. Det är viktigt att 

utveckla sjötrafiken som en del av kollektivtrafiksystemet för 

att nyttja dess hela potential.   

 

Vänsterpartiet har i Region Stockholm länge drivit frågan om 

att regionens kollektivtrafik borde ha ett gemensamt 

taxesystem, och då SL:s system. Tidtabeller och gränssnitt 

gentemot resenärerna skulle också integreras. Det skulle 

underlätta för resenärerna och tillgängliggöra skärgården för 

fler som idag inte har råd eller kunskapen om hur resande i 

skärgårdstrafiken fungerar. Utredningen lyfter upp att 

perspektivet ”hela resan” för resenären är en bärande del av 
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förslaget, och att tidtabellerna för pendellinjer och 

skärgårdstrafiken måste integreras för att undvika 

ineffektivitet. Det tillsammans med att skärgårdstrafiken från 

Strömkajen under lågsäsong föreslås reduceras och därmed 

ökar behovet av kompletterande bussresor visar på behovet av 

en total integrering av kollektivtrafiken i regionen avseende 

taxa, tidtabeller och gränssnitt. Kollektivtrafikens 

tillgänglighet och konkurrenskraft skulle öka och därmed 

bidra till uppfyllelse av målet om ökat kollektivt resande i 

trafikförsörjningsplanen. Vi delar således utredningens 

rekommendation och förslag att fortsätta utreda 

biljettsortiment, taxor samt försäljningskanaler och gränssnitt 

mot resenärer.  

 

I det fortsatta arbetet med utvecklingen av sjötrafiken och 

utredningens del 2 som ska fokusera på framtidens tonnage är 

klimatneutraliteten den viktigaste frågan. Medan SL:s 

landtrafik drivs med el och förnybara bränslen ligger 

sjötrafiken långt efter med ca 50 procents andel av förnybart 

bränsle. Eftersom storskalig användning av vissa biobränslen, 

till exempel HVO som i dagsläget är huvudlösningen för 

förnybara bränslen i sjötrafiken, innebär stora 

hållbarhetsproblem och hotar den biologiska mångfalden, 

behöver elektrifieringen bli huvudmålsättningen för 

klimatomställningen av sjötrafiken.  

En storskalig elektrifiering av regionens sjötrafik behöver en 

utbyggd laddinfrastruktur respektive tankinfrastruktur för vätgas när 

bränslecellslösningar börjar implementeras. För att åstadkomma 

detta behövs gott samarbete mellan regionen, de berörda 

kommunerna, elnätsägare och leverantörer. Vänsterpartiet ser fram 

emot att Stockholms stad blir en konstruktiv part i detta. 

 

Ett viktigt medskick inför det fortsatta arbetet med 

sjötrafikutredningen är att samråda med de anställda i 

sjötrafiken och deras fackliga representanter. De besitter 

unika kunskaper och erfarenheter om trafiken och befintligt 

tonnage, som är värda att beakta i arbetet med att utveckla 

framtidens sjötrafik.    

 

 

 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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